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BRMG-KSiB-II.0012.18.2015 
 

PROTOKÓŁ NR 20–18/2015 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 31 sierpnia 2015 roku, a rozpoczęło się o godz. 17.30, w sali nr 003 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięć osób (5), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecny: radny Jerzy Milewski. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 20 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

1. Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2016. 
 

2. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodniczący dodał, iż na prośbę radnej Doroty Dudek została zmieniona godzina 
rozpoczęcia posiedzenia Komisji na 17:30 
 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 
 

Głosowanie: 
5 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 

Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2016. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Zostały przesłane wnioski skierowane przez panią przewodniczącą Dulkiewicz, 
przez panią radną Olek i przeze mnie. Widzę, że pani radna też ma wnioski. Więc 
może od tego zaczniemy, bo resztę mamy wydrukowaną. Pani radna bardzo 
prosimy o przedstawienie tych wniosków, które pani ma.   
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
W marcu tego roku napisałam interpelację w sprawie powstania bajecznej ścieżki, 
na której miałyby stanąć postaci z bajek. Jako przykładową lokalizację podałam 
Park w Oliwie i w odpowiedzi na tą interpelację dostałam taką odpowiedź, że 
zgłoszony pomysł jest interesujący. To było stanowisko pana Prezydenta. Również 
pozytywnie wypowiedział się Zarząd Dróg i Zieleni. W związku z czym chciałabym 
prosić, bo chyba dalej nic się nie zadziało w tej sprawie i prosiłabym o 
przeznaczenie środków na rok 2016, bo 5 września każdego roku przypada 
Międzynarodowy Dzień Postaci z Bajek, dlatego dobrze by było już w tym 
nadchodzącym roku, żeby 5 września już było.    
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Rozumiem, że wnioskuje pani o zabezpieczenie środków w budżecie na realizację 
tego pomysłu?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Tak. Kolejny mój wniosek to jest o rozważenie możliwości powstania toru 
wyścigowego na obrzeżach Gdańska. W imieniu mieszkańców Gdańska zwracam się 
z prośbą o rozważenie możliwości wybudowania na obrzeżach Gdańska toru 
wyścigowego. Po głębszej analizie prośby, którą skierowali do mnie pasjonaci 
mocnych wrażeń oraz szybkiej jazdy samochodem jestem skłonna poprzeć i 
rekomendować taki wniosek. Młodzi ludzie przekonywali mnie, że na takich torach 
można doskonalić techniki jazdy samochodem w bezpiecznych warunkach, można 
dokładniej poznać swoje auta i nauczyć się bezpiecznej i ekonomicznej jazdy. Jak 
mówią, na terenie takich obiektów organizowane są również imprezy o charakterze 
sportowym, rekreacyjnym, społecznym i kulturalnym. Na planowane eventy 
rzekomo zjeżdżają tysiące ludzi, co wpływa również na promocję miasta. Zdaję 
sobie sprawę, że propozycja ta może budzić pewne obawy. Oczywiście tego rodzaju 
projekt musiałby powstać w dalekiej odległości od zabudowy mieszkaniowej, aby 
jego funkcjonowanie nie utrudniało życia mieszkańcom Gdańska.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czy w związku z tymi wyjaśnieniami, które pani przewodnicząca Dulkiewicz mówiła 
á propos tego projektu Narodowego Centrum Sportu rozumiem, że to jest jeszcze 
odrębny wniosek dotyczący czegoś mniejszego?   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Jeżeli powstałoby takie Centrum, które zawierałoby w sobie taki tor wyścigowy to 
powielanie się takich… wydaje mi się, że nie byłoby potrzebne. Jeżeli projekt ten 
…    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Jeżeli dobrze pamiętam to w tej chwili procedura BPI jest zawieszona, ale w 
starym BPI jest ten tor. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jest ten tor w BPI.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pewnie w lutym albo w marcu wrócimy do BPI.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
W swojej ocenie popieram budowę takiego Centrum.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli rozumiem, że tego wniosku nie włączamy?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dobrze.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale pan radny Zdanowicz się ucieszy, że ma takie poparcie ponad podziałami.  
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Trzeci wniosek to o kompleksową rewitalizację ulicy Górka. Tam nie ma ani placu 
zabaw, ani miejsc parkingowych. Jest tylko jakiś teren, na którym parkują osoby z 
zewnątrz, czyli również petenci i pracownicy Urzędu Miejskiego, Szpitala 
Wojewódzkiego, Sądu, Urzędu Pracy. Także uważam, że ci mieszkańcy tej ulicy są 
w pewien sposób pokrzywdzeni i to miejsce wymaga kompleksowej, 
natychmiastowej rewitalizacji.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli rewitalizacja ulicy Górka.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Na Biskupiej Górce?  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie. Urząd Miejski, plac parkingowy i za placem, a między budynkiem Lasów 
Państwowych jest taka ślepa, zamknięta uliczka, taka całkiem do góry. 100 metrów 
od Urzędu brzydko nazywając slumsy. W Śródmieściu, w samym centrum. Dziękuję. 
To wszystko.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Z tego co pamiętam to pan Prezydent Bielawski mówił, że cały ten teren będzie 
parkingowo … przy okazji budowy Forum Gdańsk.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
To bardzo bym prosiła o jakąś strefę wydzieloną z miejscami do parkowania 
wyłącznie dla mieszkańców, bo tam w godzinach szczytu od wczesnych godzin 
rannych do późnych popołudniowych to tam zaparkować samochód to graniczy z 
cudem.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Jak w całym Śródmieściu niestety.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ci mieszkańcy są pozbawieni wszystkiego. Trzeba pojechać i zobaczyć co tam się 
dzieje. Nie ma nic.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pani Tereso czy jakieś wnioski do budżetu? 
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Żabi Kruk.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pani przewodnicząca Dulkiewicz napisała naprawa chodnika Żabi Kruk.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Chodzi o nawierzchnię, ulicę. Ona naprawdę długo czeka. Już nie powiem, że 
Lastadia czeka, ale Lastadia jest przelotowa. Nie jest wyjazdowa, a tutaj ona jest 
takim łącznikiem między Podwalem Przedmiejskim a Toruńską, gdzie się 
rozładowuje często ruch.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Może ja bym ten wniosek rzeczywiście rozbudowała o naprawę chodnika i jezdni. 
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Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Myślę, że jak się robi jezdnię to się robi też chodnik.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Nie.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Rozumiem, że dopisuje się pani do tego wniosku o rozszerzenie zakresu Żabi Kruk.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Tak.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pani radna Olek jakiś komentarz do wniosków?  
 

Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Nie, chyba, że są jakieś pytania to chętnie odpowiem.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Widzę we wnioskach Malczewskiego.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To jest wniosek. My te wnioski składamy, najczęściej jest tak, że z tych wniosków…  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
10% się znajduje.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
To jest taka nasz ściana płaczu. 
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Myślę, że takie kryterium jak przelotowość, jak mówi koleżanka, to rzeczywiście do 
Urzędu Miasta dużo ludzi przyjeżdża i ci petenci się kręcą i w te dziury, i w te 
krawężniki i jest rzeczywiście przepływ i wkurzeni już idą do Urzędu Miasta, to 
wyobraźcie sobie co się dzieje jak oni wchodzą do Urzędu Miasta.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Tam wszystko, chodniki są pozastawiane, wszystko kompletnie.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
W każdym razie chodzi nam o to, że to nie polega na tym, że my składamy wnioski i 
te wnioski są wszystkie uwzględnione z automatu. Oczywiście Prezydent na piśmie 
się do tych wszystkich wniosków ustosunkuje i podczas procedury uchwalania 
budżetu na pewno będziemy do tego niejednokrotnie wracali i będziemy o tym 
rozmawiać. Natomiast nie jest to tak, że zgłoszenie wniosku jest równoznaczne z 
tym, że on jest zaraz uwzględniony i idzie do realizacji w przyszłym roku. Niestety 
tak to nie jest.   
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Wejdę w słowo. Jest ten program remontów chodników i też tam ulice elementami 
wchodzą. Możecie zajrzeć państwo na stronę DRMG, gdzie tam ten plan remontów 
na 2016 już jest. To jest 13 mln rocznie.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Znam ten program. Ta sytuacja była poruszona na Komisji Rewizyjnej, gdzie była 
poruszona sprawa ul. Beskidzkiej. Pod koniec ul. Świętokrzyskiej w piachu 
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pobudowano takie duże osiedle jednorodzinne i to jest taki pył. W mieszkaniu, 
gdzie zaprosili mnie państwo, dosłownie po przejechaniu kilku samochodów to to 
było okropnie uciążliwe. Taki pył jest nie do życia. To było poruszone na Komisji 
Rewizyjnej, że mieszkańcy już dosyć długo występują o to, ale nie wiem jaką im 
poradzić ścieżkę, czy to poprzez Zieleń czy jest jakaś Komisja chodnikowa?    
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Radny też może napisać pismo.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Jaka droga jest najskuteczniejsza?  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Interpelacja i chodzenie.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Wiadomo, że jak do zrobienia jest 100 ulic, a pieniędzy na 5… 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pani Tereso rozumiem, że dołączamy się do tego wniosku dotyczącego Żabiego 
Kruku.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pani radna Olek złożyła swoje 12 propozycji wniosków. To będą wszystko wnioski 
Komisji. Moje wnioski ułożyłem razem ze współpracującymi Radami Dzielnic, które 
również składały różnego rodzaju propozycje i jest to wynik konsultacji z sześcioma 
Radami Dzielnic, z którymi miałem szczęście współpracować. Chciałbym 
zaproponować taką procedurę, żebyśmy zagłosowali blokowo, chyba, że któryś z 
tych wniosków państwo chcą odrębnie głosować? Nie widzę.  
 

USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK do budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok 
 

Na podstawie § 5 pkt 1 uchwały Nr XLIX/1363/10 Rady Miasta Gdańska z dnia 27 maja 2010 r. w sprawie trybu 
prac nad projektem uchwały budżetowej z późn. zm.  

 
                    Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą 
do Pana Prezydenta o ujęcie wniosków oraz zabezpieczenie środków w budżecie 
Miasta Gdańska na rok 2016 na ich realizację: 

1. powstanie „Bajecznej Ścieżki”, na której miałyby stanąć postacie z bajek - 
lokalizacja Park w Oliwie, 

2. kompleksowa rewitalizacja ul. Górka, 
3. naprawa chodnika i jezdni ul. Żabi Kruk, 
4. wybieg dla psów przy Al. Havla (rozważenie pasa zieleni między jezdniami), 
5. zakup dla potrzeb Zarządu Dróg i Zieleni wybranych w konkursie mebli 

miejskich (kilkadziesiąt zestawów), 
6. zakup słupków i donic uniemożliwiających wjazd na chodniki wraz z 

zabezpieczeniem środków na ich konserwację, naprawy i wymianę 
(kilkadziesiąt zestawów), 

7. przywrócenie przejść dla pieszych przez al. Grunwaldzką na wysokości 
Teatru Miniatura, 

8. Państwowa Szkoła Muzyczna I stopnia im. Henryka Wieniawskiego przy ul. 
Gościnnej 4 (Orunia - Św. Wojciech - Lipce) 
A) Naprawa i renowacja ogrodzenia, 
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B) Rozbudowa i termomodernizacja budynku. 
9. Rozbudowa ul. Gdańskiej o drogę rowerową, ze szczególnym uwzględnieniem 

odcinka pomiędzy skrzyżowaniami z ulicami Uczniowską i Łozy (Brzeźno), 
10. Poprawa bezpieczeństwa drogowego na przejeździe rowerowym na ul. 

Krasickiego (wiadukt łączący Brzeźno z Nowym Portem), np. poprzez 
umieszczenie na nim elementów stroboskopowych (Brzeźno/Nowy Port), 

11. Remont nawierzchni jezdni i chodnika przy ul. Gałczyńskiego, ze 
szczególnym uwzględnieniem asfaltowego chodnika prowadzącego przy 
nabieżniku (Brzeźno), 

12. Montaż oświetlenia nowo wybudowanego wzdłuż torów tramwajowych 
chodnika, między ul. Dworską a al. Hallera (Brzeźno), 

13. Wykonanie kanalizacji deszczowej oraz zmiana niwelety istniejącej 
nawierzchni jezdni ul. Krasickiego (Brzeźno), 

14. Przebudowa przystanku tramwajowego „Mazurska” (Brzeźno), 
15. Utworzenie przejścia dla pieszych przez jezdnię i tory tramwajowe pomiędzy 

sklepem Lidl (ul. Gdańska) a „Placem Sąsiedzkim” (teren za Projektornią 
GAK) – Brzeźno, 

16. Montaż stojaków rowerowych przy placu zabaw w Parku Oruńskim (Orunia – 
Św. Wojciech – Lipce), 

17. Utworzenie nawierzchni asfaltowej na ul. Głuchej (Orunia – Św. Wojciech – 
Lipce), 

18. Remont pawilonu handlowo – usługowego przy ul. Stryjewskiego 3 (Stogi), 
19. Budowa wybiegu dla psów (Stogi), 
20. Rewitalizacja ulicy Malczewskiego, 
21. Remont schodów łączących ulicę Tarasy i ulicę Zakopiańską, 
22. Remont ulicy Tarasy, 
23. Remont schodów przy ulicy Zakopiańskiej w rejonie nr 34-36, 
24. Rewitalizacja parku przy ulicy Bema, 
25. Budowa wybiegu dla psów przy ulicy Wieniawskiego, 
26. Dokończenie remontu ulicy Wyczółkowskiego, 
27. Remont jezdni od SP nr 14 do Przedszkola nr 2, uspokojenie ruchu przy 

Przedszkolu nr 2 oraz Przedszkolu nr 22, 
28. Remont chodnika od przystanku „Zakopiańska” do ulicy Ciasnej, 
29. Remont ulicy Zakopiańskiej wraz ze stworzeniem nowych miejsc 

parkingowych, 
30. Uporządkowanie parku przy ulicy Wyczółkowskiego, 
31. Utwardzenie pobocza pod chodnik i miejsca postojowe przy ulicy 

Zakopiańskiej, 
32. Rewitalizacja ulicy Zakopiańskiej, 
33. Ustawienie słupków odgradzających jezdnię ulicy Bema od chodnika, 
34. Wymiana oświetlenia przy ulicy Pobiedzisko, 
35. Remont schodów łączących ulice Skarpową z Kolonią Wyżyny, 
36. Remont jedni ulicy Szarej, Goszczyńskiego i Zagórnej, 
37. Remont schodów łączących ulice Legnicka z ulicami: Powstańców 

Warszawskich i Wyczółkowskiego, 
38. Wykonanie remontu ocieplenia budynków komunalnych przy ulicy 

Malczewskiego, 
39. Remont nawierzchni ulicy Wojskiego, 
40. Remont schodów wzdłuż ulicy Pana Tadeusza w kierunku ulicy Pobiedzisko, 



7 
 

41. Oświetlenie ciągu pieszego wzdłuż ekranu dźwiękochłonnego przy Al. Armii 
Krajowej od ulicy Soplicy do wejście w ciąg pieszy przy Al. Armii Krajowej, 

42. Doświetlenie wejść na kładki dla pieszych przy ulicach Telimeny oraz 
Horeszków, 

43. Wymiana stolarki okiennej w ZKPiG nr 2 przy ulicy Marusarzówny, 
44. Oświetlenie boiska przy ulicy Królewskie Wzgórze, 
45. Uspokojenie ulic Morenowe Wzgórze i Królewskie Wzgórze, 
46. Wykonanie oświetlenie ulicy Myśliwskiej na odcinku od ulicy Bulońskiej do 

ulicy Piekarniczej, 
47. Przebudowa Traktu Konnego, 
48. Remont ul. Chodowieckiego, ul. Orzeszkowej, ul. Śniadeckich, ul. Dębinki, 
49. Remont schodów terenowych łączących ul. Wronią z Wronią Górką, 
50. Przywrócenie oświetlenia w lesie „Wronia Górka”, na ścieżce łączącej ulice 

Świdnicką i Wronią, 
51. Utworzenie ścieżki zdrowia na obszarze Parku Steffensa, 
52. Remont ul. Ujeścisko, 
53. Rozpoczęcie prac nad rewitalizacją Parku na Zboczu. 

   
Wnioski zostały podjęte przez Komisję w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie  – 5 głosami za. 

Wniosek Nr 20-18/5-5/2015 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

PUNKT – 2 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Była odpowiedź pana Prezydenta na moje pytanie dotyczące I LO, czyli jest to 
podzielona na dwa etapy praca. Druga sprawa dotycząca założeń do budżetu. 
Będzie to omawiane w ramach posiedzenia we wrześniu, które odbędzie się 21 
września. Proszę, żeby to pani przewodnicząca zwołała Komisję, bo ja niestety 
będę w tym czasie na urlopie. Czy są jeszcze jakieś inne sprawy wniesione, wolne 
wnioski? Nie widzę. Zamykam posiedzenie Komisji. Dziękuję.            
 
 
Koniec -  godz.18:30. 
 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Strategii i Budżetu RMG 

 
 

Piotr Borawski 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 


